
Folketingets Sundhedsudvalg har den 2. december 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 238 (alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Hæstorp Ander-
sen (S).

Spørgsmål nr. 238 (alm. del):
’’Har der været afholdt møder mellem Sundhedsministeriet og Lægemiddelin-
dustriforeningen (LIF) angående brugen af gadoliniumholdige kontrastmidler 
og/eller Omniscan. Ministeren bedes ligeledes oplyse, om der har været af-
holdt møder eller er indkommet henvendelser fra Lægemiddelindustriforenin-
gen (LIF) angående lægemidlet Omniscan i Sundhedsministeriet og i Læge-
middelstyrelsen.”

Svar:
Jeg kan oplyse, at så vidt ministeriet kan skaffe oplyst fra sine sagsakter, ses 
der ikke at være afholdt møder mellem Sundhedsministeriet og Lægemiddel-
industriforeningen (LIF) angående brugen af gadoliniumholdige kontrastmidler 
og/eller Omniscan. 

Jeg kan ligeledes oplyse, at der heller ikke fra sagsakter i ministeriet og Læ-
gemiddelstyrelsen ses at være afholdt møder eller være indkommet henven-
delser fra LIF angående lægemidlet Omniscan i Sundhedsministeriet og i Læ-
gemiddelstyrelsen.

Jeg kan dog samtidig oplyse, at der på baggrund af Omniscan-sagen har væ-
ret afholdt flere møder i ministeriet i 2. halvår af 2008 med henblik på udarbej-
delse af en handlingsplan til forbedring af systemet for bivirkningsindberetnin-
ger. I disse møder deltog bl.a. repræsentanter fra Lif.
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